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Deputati izvertes Rigas ielas 9A
zemes nomas ligumu

Nepieciesal'ls
deliilp1iinOlums

E. Gravitis diskusijas dallbniekus
informeja, ka 2001. gada apbuve RIgas
iela 9A nebija iespejama un nomnieks
vareja sakt domat par buvnieclbas ie-
ceri tikai pec teritorijas planojuma
grozljumu apstiprinasanas 2007. gada
vasara. Domes priekssedetajs nora-
dlja, ka jebkura gadljuma bus nepie-
ciesams detalplanojums. "Mes vare-
jam sakt ar detalplanojumu, bet tas
diemzel nevizualize precizi, kas taja
vieta varetu atrasties. Sabiedriskas
apspriesanas merl$.is bija noskaidrot
sabiedrlbas domas par to, kads ob-
jekts, cik liels, vai tads objekts, kadu
ir iedomajies Kronberga kungs, saja
vieta der vai ne," saclja E. GravItis,
uzsverot, ka buvniecibas ieceri RIgas
iela 9A dome ir noraidljusi, bet detal-
planojums sniegs atbildes uz jautaju-
miem, kur buve var atrasties, kas no-
tiks ar kokiem un vai tur ir biotopi.

Domes priekssedetajam piekrita
Saulkrastu buvvaldes teritorijas pla-
notajs N. LIcis, noradot, ka detalpla-
noju ms ir tas instruments, kas sniedz
pilnu informaciju par zemesgaba-
lu, izverte situaciju, saI)em atbildIgo
instituciju atzinumus un uzklausa
iedzlvotaju viedoklus.

"Saulkrastu Avize" jau iepriekse-
ja numura vestija, ka netalu no Bal-
tas kapas Rigas iela 9A, kur sobrid
starp priedem atrodas no sarkaniem
l$.iegejiem ceIta sausa tualete, zemes
nomnieks zemnieku saimnieciba
"Mazzemnieki" iecerejusi uzbuvet
edinasanas kompleksu.

Par to, ka tadejadi tiks degrade-
ta kapa gan izcirsto koku, gan lauzu
masu del, parliecinati ir vairak nekii
simts apkartnes iedzivotaju, turklat
viI)i ir satraukusies, ka nomnieks ze-
mi varetu privatizet un velak apjozt
ar zogu. Tomer vel vairak neka kri-
tizetaju ir iedzlvotaji, kas velas saja
vieta kafejnicu ar modernu tualeti.
Stridu del Saulkrastu dome noraidi-
ja buvniecibas ieceri un 15. februari
sarikoja diskusiju par Baitas kapas
teritorijas saglabasanu un attistibu,
apsprieZot arI edinasanas objekta ide-
ju RIgas iela 9A. Sanaksme piedalijas
vides specialisti profesori lima Cepa-
ne un Guntis Eberhards, Saulkrastu
domes vadlba un buvvaldes darbi-
nieki, z/s "Mazzemnieki" parstavis,
60 Saulkrastu pilsetas iedzlvotaji un
citas ieinteresetas personas. Diskusi-
ju vadlja domes priekssedetajs Ervins
GravItis.

darIt nedrikst, kii tas ir Saulkrastu
gadijuma.

Pie ~altiis kii.Pas vaiag miis-
dlenlgu servisu

Vairaki sanaksmes dalibnieki iztei-
ca atbalstu labiekartotu tualesu un ka-
fejnicas buvnieclbai. Selga Feldmane
- BedrIte ir to vidu, kas neparakstija
protesta vestuli, jo uzskata, ka seit va-
retu but korekts tejas namiI)s: "I,.oti
daudzi cilveki brauc uz Saulkrastiem
tiesi saja vieta, nol iek lielos busus,
taisa mazus gald i!fus uz maslnu ka-
potiem. ArI sIs takas veidotas cilve-
kiem, arI tejas namiI)s bus cilvekiem.
Ja gribam !fen1t dalibu, jaiet ar saviem
priekSlikumiem," vi !fa aicinaja. Ari S.
BedrItes kaimiI)iene Baiba Jevdokimo-
va pievienojas, ka jabut labiekartotam
tualetem, jo viI)as majas prieksa juras
puse vasaras krumi esot pilni ar cil-
vekiem, kas tur ne tikai pargerbjas ...

Deputate un Saulkrastu uZ!feme-
ju konsultatlvas padomes locekle
Daiga Busa, runajot padomes varda,
izteica atbalstu kafejnlcas un sabi-
edrisko tualesu celtniecibai, noradot,
ka Saulkrastos ir loti daudz vietu,
kur uZ!femejdarbiba ir izbeigusies.
"UzI)emeju pad orne ir par to, lai Saul-
krastos tiktu veidots kas jauns."

Tllrisma informacijas centra admi-
nistratore Silvija Malina apliecinaja, ka
Saulkrasti neatbilst Eiropas praslbam
ne tualesu, ne kafejnlcu zi!fa un atbals-
tlja buvniecibas iecerei. "Informacijas
centra apmeram 2000 cilveku apgrozas
sezona un jabaidas, lai viQ.i nepajauta,
kur ir tualete? Turisti negrib apstaties
pie tualetem, kuras "meslos priedes".
Tur vajag so tejas namiI)u, tualeti, ieve-
rojot visus noteikumus."

Neuzticas nomniekam
"Buvniecibas iecere paredz lIdz

100 kv.m lielu buvi, bet kapa ir vieni-
ga vieta, ar kuru vel varam lepoties.
SI ir butiska ainava Saulkrastiem.
Pro tams, sis tualetes vel var uzlabot,
rast citu risinajumu, dabai draudzI-
gaku, tacu sausa tualete kompostejas
pati, kas baro koku saknes, smilSu
grunts visu dabiska veida fiItre ze-
me. Neviens cilveks nevar apliecinat
to, ka sI tualete butu sukneta," disku-
sijas dalIbniekiem noradija .viena no
aktivakajam protestetajam, Sandra
Priedite.

S. Priedlte uzsvera, ka lielakas
bazas ir par to, ka zeme Baltas kapas
apkartne tiktu privatizeta. "Ir bista-
mi, ka ta var nonakt privatas rokas."
ViI)a arI uzskata, ka domei jalauz
zemes nomas IIgums, jo nomnieks
septiI)u gadu laika neko nay dari-
jis kapas apkartnes sakopsana. Do-
mes priekssedetajs E. GravItis, atzis-
tot, ka "lIgums domei ir neizdevigs",
prognozeja, ka ta lausana ties as cela
varetu ilgt 3 - 4 gadus.

Vairaki Saulkrastu iedzlvotaji
pauda uztraukumu, vai I. Kronber-
gam ir pieredze lIZI)emejdarbiba un
sabiedriskaja edinasana. Zemes nom-
nieks paskaidroja, ka paligos naksot
viQ.amasas meita, Igates pi Is direkto-
re un ka gimenes uZI)emums parval-
da gan Igates pili tas kafejnicu, gan
Vecmuizu.

Vides speciiilJstu viedoklis
Profesore I. Cepane noradija, ka

visa jurmala ir attistijies "ateju" biz-
ness. Tas nozime, ka cilveki, kuri pa-
rasti stay tuvu pasvaldlbam, ir nop-
rivatizejusi mazmajiI)as vai noslegusi
nomas lIgumus, pec tam pieprasot so
zemju privatizaciju. 2001. gada no-
slegto zemes nomas IIgumu viI)a no-
verteja par "pasvaldlbai klaji neizde-
vIgu", tadel vajagot izpetIt iespejas to
lauzt.

1. Cepane klatesosajiem skaidroja,
ka iedzivotaji paJaidusi garam iespe-
ju protestet pret teritorijas planoju-
ma grozijumiem, kad tika ierosinats
,dalu teritorijas parverst no labiekar-
totas koplietosanas teritorijas uz ap-
buvejamo, savukart ja pasvaldlba ble-
dItos, nebutu izsludinata sIs ieceres
apspriesana, jo likums neparedz sadu
proceduru.

Profesors G. Eberhards vairak in-
formeja par draudiem Baltajai kiipai,
kurus rada Incupe un juras krasta
erozija. "Kapas augseja dala ir vairak
nekii 200 gadus veca, turklat tas krau-
ja ir pietiekami augsta. To nostiprinat
iespejams, atvirzot upes gultni talak
nost ar loku projam, veidojot rievsie-
nas, vai veidojot nogazes nostiprina-
jumus 3 - 4 metru augstuma, tacu tas
butu dargs prieks," skaidroja vides
petnieks un piebilda, ka stiprinaju-
mus var buvet tikai tad, ja tie pared-
zeti teritorijas planojuma, ja nay - to
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Lijluplu novertes advokiitu
blr°IS

TrIs dienas velak, 18. februara taut-
saimnieclbas, attIstlbas un vides komi-
tejas sede deputati vienojas jautajumu
par detalplanojuma izstrades uzsaksa-
nu zemesgabalam Rigas iela 9A atlikt
lIdz zemes nomas lIguma parskatiSa-
nai un,. izvertesanai. Ka SA pastastlja
domes priekssedetaja vietniece lIze
Petersone, pec viI)as ierosinajuma no-
mas IIgums nodots izvertesanai ad-
vokatu birojam. "Musu uzdevums ir
darIt visu, lai kliedetu dala iedzlvotaju
radusos neuzticibu iecerei veidot civi-
lizetu un videi draudzIgu servisu pie
Baltas kapas."

Par turpmako rlclbu deputati
lems 12. marta tautsaimniecibas, at-
tIstibas un vides komitejas sede, kad
tiks apspriests gan Rigas ielas 9A ze-
mes nomas ligums, gan zemes gabala
detalplanojuma izstrades iespejas.


